
Zápis ze schÛze v˘boru âDS konané dne 7. dubna 2011

Pfiítomni: prof. Arenberger, prim. Benáková, as. Frey, prof. Hercogová, prof. Resl, doc. Ettler,
dr. Polá‰ková, dr. Vocilková, dr. Zajíc
Omluveni: prim. Buãková, prim. Duchková, doc. Pock, prof. ·tork
Místo: Knihovna Dermatovenerologické kliniky VFN, U Nemocnice 2, Praha 2
âas: 9.30–12.30 hodin
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PROJEDNÁNO

1. Uctûní památky as. Jiráskové a prof. Hegyiho
2. Noví ãlenové – pfiijati: Veronika PaÈavová (Vala‰ské

Mezifiíãí), Lucie Vrbová (Praha 9)
3. Závûreãná schÛzka jednání ohlednû „Hlá‰ení PN“

(prof. Resl)
Hlá‰ení PN musí odpovídat poÏadavkÛm EU, musí
b˘t kompatibilní se systémem TESA. Prof. Resl
vypracuje souhrnn˘ ãlánek, kter˘ bude publikován
v âs. dermatologii. Pfiipravuje se tabulka v˘znamu
jednotliv˘ch vy‰etfiovacích metod u jednotliv˘ch dia-
gnóz PN.

4. Prof. Resl dále referuje, Ïe nedostal od hlavního hygi-
enika odpovûì na dopis, ve kterém upozornil na v˘po-
vûdi dermatovenerologÛm, které od 1. 1. 2011
obdrÏeli od spádov˘ch hygienick˘ch stanic a Ïádá
nápravu. Bude provedena urgence s Ïádostí
o odpovûì. Hygienická sluÏba je povinna podle záko-
na v˘skyt pohlavních nemocí sledovat.

5. Prof. Arenberger bude také urgovat JUDr. Macha
(právník âLK) o stanovisko k legislativû v oblasti
pohlavních nemocí.

6. Vzdûlávací program dermatovenerologie – úpravy
a komentáfie MZ, redakãní rada (prof. Arenberger).
Redakãní rada se koná 27. 4. 2011. Prof. Hercogová
pfiipomínkuje ‰kolicí místa pro dermatologickou histo-
patologii – Ïádá pfiipsání i pracovi‰È patologie. Disku-
továny byly také poãty jednotliv˘ch v˘konÛ uvádû-
n˘ch povinnû v log booku (napfi. spermiogram).
Upravit slovo ordináfi na „odborník“. Návrh vzdûlá-
vacího programu v oboru bude je‰tû rozeslán
k pfiipomínkování pfiednostÛm a primáfiÛm.

7. Zápis z PS k seznamu zdravotnick˘ch v˘konÛ (sdí-
lení plasticko-chirurgick˘ch kódÛ) – prof. Arenberger.
Pfii jednání s odborností plastické chirurgie na minis-
terstvu zdravotnictví (Arenberger, Frey, Tvrdek, Vocil-
ková) ohlednû sdílení operaãních kódÛ formulovalo
rozdílná stanoviska dermatovenerologÛ a plastick˘ch
chirurgÛ na sdílení kódÛ 61123 a 61129. Komise MZ
se v‰ak pfiesto pfiiklání k na‰emu stanovisku a navrhuje

v zápise, aby diskutované kódy byly povoleny
i dermatovenerologÛm. Zkrácen˘ zápis z tohoto jedná-
ní pfiikládáme k tomuto zápisu ze schÛze k volnému
pouÏití pfii jednání s lokálními poboãkami VZP
a ostatních poji‰Èoven pfii nasmlouvávání kódÛ 61123
a 61129. Zápis bude odeslán v‰em ãesk˘m dermatove-
nerologÛm i po‰tou.

8. Financování biologické léãby (prof. Arenberger)
VZP je zatím zdrÏenlivá, má k dispozici vyúãtování
z nemocnic z r. 2009, nikoli je‰tû za r. 2010. Teprve
po uzavfiení r. 2010 lze oãekávat pfiípadné nav˘‰ení
z hodnot roku 2009. Pfiíznivou zprávou je souãasné
sníÏení cen biologik. Dne 13. 4. v Karlov˘ch Varech
probûhne shromáÏdûní Center biologické léãby,
pozvána také dr. Friedmannová z VZP. PÛvodnû pfied-
jednané „nepodkroãitelné minimum“ z konce r. 2010
tedy zatím neplatí. T. ã. je léãeno v âR ve v‰ech poji‰-
Èovnách pfiibliÏnû 700 osob, pfiedpokládan˘ „optimál-
ní“ poãet v âR je 1000. Diskutováno zvefiejÀování
poãtÛ léãen˘ch v jednotliv˘ch centrech, nûkterá cent-
ra k tomu ale nedala souhlas.

9. PoÏadavek na OS âLS o stanovisko ke 2 pfiipravo-
van˘m vyhlá‰kám – 30. 4., prof. Arenberger.
O preventivní péãi (renovovan˘ návrh)
V této vyhlá‰ce není v˘slovnû uveden dermatovenero-
log, t˘ká se zejména praktick˘ch lékafiÛ pro dûti
a dospûlé, gynekologÛ a stomatologÛ.
O dispenzární péãi (nov˘ návrh)
Tyto návrhy budeme pfiipomínkovat (koÏní choroby
má dispenzarizovat dermatovenerolog bez duplicity
praktického lékafie – vypracuje prof. Arenberger).

10. 7. kongres âDS-SDS, 8. jarní sympozium EADV
(program, registrace, finance) – prof. Arenberger.
Program byl vyti‰tûn, bude je‰tû doplnûn pfiímo na
akci 8stránkov˘mmateriálem s aktualizací, seznamem
ãlenÛ v˘borÛ, podporujících farmaceutick˘ch firem
a informací o zá‰titû ministra zdravotnictví âR.
Na âDS-SDS kongres je pfiihlá‰eno 425 ãesk˘ch
a slovensk˘ch dermatovenerologÛ, 28 firem. Prof.
Arenberger pfiedkládá pfiedbûÏné zálohové náklady
(kolem 1 mil. Kã) financované agenturou JASTA.
Prof. Hercogová poÏaduje rozpoãet kongresu do jeho
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budoucna na dal‰ích jednáních. Prvním testovacím
krokem je návrat ke korektní interní a externí politice.
Ve 12.10 hod. odchází dr. Benáková, ve 12.20 hod.
odchází prof. Hercogová.

12. Minutová reÏie (prim. Duchková)
Tabulky, kde je vidût vzestup nákladÛ na elektfiinu
a vodu (tab. 1, 2). Dal‰í faktor, kter˘ v˘znamnû zvy-
‰uje reÏii, je provoz sterilizátorÛ (2krát roãnû mikro-
biologická kontrola, která kdysi stála 400 Kã, nyní
1150 Kã, k tomu 1krát roãnû technická kontrola cca
1300 Kã). Kyrety a prÛbojníky na jedno pouÏití nejsou
ve v˘konech zapoãítané.

Tabulka 1. Náklady na elektrickou energii

Roãní pau‰ál zv˘‰en ve sledovaném období 2006–2011
o 28 %. Sazba za kWh o 20 %.

Tabulka 2. Náklady na vodu

Zv˘‰ení nákladÛ na vodu o 30,11 % HD.
13. RÛzné

a) Dr. Vocilková informuje, Ïe prof. Arenberger byl
zvolen dermatovenerologick˘m boardem UEMS
vûdeck˘m sekretáfiem.
b) Druh˘ kongres biologické léãby (pofiádá âLS JEP,
spolupofiádají opût dermatovenerologové, revmatolo-
gové a gastroenterologové) se koná 25.–26. 11. 2011
v Praze.
Pfií‰tí schÛze v˘boru âDS: 19. 5. 2011

Zapsal: doc. Ettler

Rok Vodné Stoãné Celkem
2006 28.17 24.38 52.55
2007 29.54 25.59 55.13
2008 32.22 28.10 60.32
2009 34.49 30.05 64.54
2010 37.41 32.60 70.01
2011 37.41 32.60 70.01

Rok Roãní pau‰ál za jistiã (Kã) Sazba (za kWh)
2006 588 3,882
2007 708 4,113
2008 756 4,327
2009 828 4,698
2010 828 4,535
2011 815 4,851

zahájení (ovûfieno, Ïe byl pfiedloÏen âLS JEP firmou
JASTA po podpisu smlouvy). Podrobné vyúãtování
bude k dispozici v termínu stanoveném smlouvou
mezi JASTOU a âLS JEP. Do budoucna je tedy vhod-
né konzultovat s ekonomick˘m oddûlením âLS JEP.
EADV: odhady souãasn˘ch nákladÛ 495 800 EUR,
pfiíjmy 547 000 EUR (pfiedpokládaná pozitivní bilan-
ce 52 000 EUR). T. ã. registrováno 1620 úãastníkÛ
(ze 74 zemí), celkov˘ poãet úãastníkÛ je témûfi 1800,
asi 300 pfiihlá‰en˘ch ãs. úãastníkÛ.
Prof. Arenberger popisuje nûkteré problémy spojené
s pofiádáním (napfi. shánûní sponzorÛ).
Prof. Hercogová kritizuje, Ïe nûktefií ãlenové lokální-
ho organizaãního v˘boru nejsou fiádn˘mi ãleny EADV
(jedná se o 3 ãleny v˘boru Slovenské dermatovenero-
logické spoleãnosti, ktefií jsou privátními dermatove-
nerology, a ãlenství dr. Buchvaldovi odmítli). Disku-
továno rozdûlení 20 % budoucího pfiedpokládaného
zisku kongresu, kter˘ dostane pofiadatel, mezi âDS
a SDS, zfiejmû v pomûru dvû tfietiny pro âDS a jedna
tfietina pro SDS, je‰tû není uzavfieno, poãká se na kon-
krétní ãástku.

11. Otevfien˘ dopis prof. Hercogové prof. Arenber-
gerovi (prof. Hercogová)
a) EADV – v dopise chce mimo jiné upozornit, Ïe je
pfiíznivá situace k vût‰ímu zapojení ãesk˘ch dermatove-
nerologÛ do struktur EADV. Prof. Hercogová deklaru-
je, Ïe podpofií jakoukoli my‰lenku i osobu, která podpo-
fií ãeskou dermatologii. Také prohla‰uje, Ïe ve své
funkci bude podporovat ãeské dermatology a bude
podávat bezprostfiední informace o dûní v EADV,
pokud bude pfiímo oslovena. Dále je diskutována kan-
didatura na druhého ãeského zástupce do Boardu
EADV. Prof. Arenberger upozorÀuje, Ïe ze zku‰enosti
z pofiádaného kongresu (nebylo jednoduché obsadit vol-
ná místa v˘znamn˘mi ãesk˘mi osobnostmi z oboru) je
zatím zájem o práci pro EADV relativnû mal˘ a vyz˘vá
v‰echny zájemce, aby se aktivnû hlásili;
b) Evropsk˘ den melanomu 2011 – Fotobiologická
sekce âDS pofiádá tradiãní semináfi k EDM dne 4. 5.
2011 v Parlamentu âR. K dal‰ím aktivitám patfií napfi.
vy‰etfiovací stany FNKV (napfi. na Václavském nám.
a na 2 dal‰ích místech);
c) Spolupráce âDS s EADV, âADV – prof. Aren-
berger zdÛrazÀuje, Ïe je dÛleÏitá. Bude fie‰ena do
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